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Forældrebestyrelses møde i Dagtilbud Søndermark 
Mødedata 

Mødedato Onsdag d.12.10.22 

Mødetidspunkt kl. 17.00 til 18.00 

Mødested 
Personalestuen på Lindvigsvej 4 
 

Deltagere 
Camille Rønsholdt Melecini ,Alexander Dahl Vallentin, Hatice Konmaz, Anna Mette Rixen og Unna 
Koldbæk 

Afbud Maja Nørgaard, Maria Hansen, Cecilie Mørk 

Gæster Heidi Holm deltager fra kl.17.00 til 18.00 

Referent/ 
Mødeleder/ordstyrer: 

Referent, Unna 
 
Ordstyrer, Alexander 

Dagsorden 

  

Punkt Dagsorden Beskrivelse af punkter samt 
indstilling: 
 

Referat og ansvarlige: 

1.  Kommentar til referatet fra 

sidste møde d.30.8.22 

Bilag nr. 1 

 Ingen kommentarer 

2.  Godkendelse af dagsorden 

Bilag 2. 

 Ny punkt på dagsordenen, kommende 
skolebørn 2023 

3.  Budget v/ Unna Koldbæk 

 

Orientering v/ Unna Koldbæk 
 
 
 
 
 

Der er siden sidste møde kommet 
mere balance i økonomien. På 
nuværende tidspunkt forventer vi et 
mindre-forbrug på mellem 100.000 kr. 
og 150.000. kr. 
 
Grundet til, at vi generer et mindre- 
forbrug er, at der i hele 2022 har været 
flere indskrevne børn i Børneuniverset 
end i 2021, da budgettet blev lagt. 
 
Dagplejen generer et mer- forbrug på 
mellem 700.000 og 800.000 kr.  
Grunden hertil er et faldende børnetal. 
Dagplejen er normeret til 24 pladser, 
men det er kun de 21 pladser, som er 
besat.  
 
I januar 2022 blev dagplejen tilpasset 
med 2 stillinger. Det skal overvejes om 
der skal ske yderligere tilpasning i 
2023. 
 
Børneuniverset kan ikke fremover 
genere et mindre- forbrug, der skal 
dække mer- forbruget i dagplejen.   
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Der skal derfor arbejdes på at finde en 
løsning. 
 
 
 

4.  Nyt fra formanden 

 

Hvordan får vi et større forældre- 
engagement? 
 
Der må være nogle forældre som 
har ønsker eller holdninger til nye 
tiltag eller ændringer. 
 
Der afholdes Institutionsforum 
d.26.10.22 
Her deltager formand og 
næstformand for bestyrelsen 
sammen med dagtilbudslederen 
 

Det undrer bestyrelsen, at de ikke 
bliver kontaktet af andre forældre. 
 
Det blev drøftet, om man skulle se de 
manglende henvendelser som et 
positivt tegn eller som et tegn på, at de 
andre forældre ikke ved, hvem der 
sidder i bestyrelsen? 
 
Børneuniverset har forældre fra 
mange forskellige nationaliteter – kan 
sprogbarrieren betyde noget? 
 
Hvordan får vi vores informationer ud 
til forældre som ikke kan læse dansk? 
 
Aula kan være en stor udfordring i 
samarbejdet. Medarbejderne i 
Børneuniverset oplever at flere 
tosprogede familier ikke læser 
beskederne på Aula, hvilket skaber 
misforståelser mm. 
 
 
 

5.  Organisering 

 

Byrådet godkendte på mødet d. 
27.9.22 penge til renovering af 
Sct. Georghjemmets vuggestue 
samt udvidelse med en 
vuggestuegruppe i 
Børneuniverset. 
Miniflint overgår til dagtilbud 
Søndermark d.1.1.23 – Miniflint 
flyttes til Sct. Georghjemmets 
vuggestue, når den er færdig 
renoveret. 
 
Procesplanen gennemgås. 

Orienteringen blev taget til 
efterretning. 
 
Vuggestuen Miniflint har en 
forældrerepræsentant i 
forældrebestyrelsen i Dagtilbud Midt.  
 
Vedkommende vil gerne overgå til 
forældrebestyrelsen i Dagtilbud 
Søndermark fra 1.1.2023. 
 
Unna Koldbæk inviterer 
vedkommende med til 
forældrebestyrelsesmøderne fra 
1.1.2023. 
 

6.  Nyt fra institutionen og 

dagplejen 

Ferie 

 

 

 

Vi har gennem de sidste 2 år 
oplevet, at flere børn ikke afholder 
5 ugers ferie om året, hvilket tyder 
på, at de ikke holder ferie 
sammen med deres familie. 
 
Dette bekymrer os, idet børn har 
brug for ferie ligesom voksne.  
Børn der bliver passet ude er på 
arbejde hver dag ligesom deres 
forældre/ voksne. 
 

Forældrebestyrelsen undrer sig over, 
at der er sket en så markant stigning i 
forhold til pasning i ferieperioder. 
 
Det drøftes, om man kunne sige til alle 
forældre, at de skal holde 5 uger ferie 
sammen med deres børn pr. år, og at 
der holdes regnskab med, hvor meget 
ferie børnene har holdt. 
 
Børn har ret til ferie. 
 



 

3 

 

 

 

 

 

 

 

Udearealer 

 

 

 

Tilmeldingen til pasning i 
ferieperioderne er steget, hvilket 
betyder, at medarbejderne har 
svært ved at afvikle deres ferie, 
hvilket betyder meget for deres 
arbejdsmiljø. 
 
Når børnene ikke holder ferie, 
betyder det, at medarbejderne 
ikke kan holde ferie. Derfor vil der 
i hverdagen være færre 
medarbejdere omkring børnene/ 
lavere normering på stuerne. 
 
 
 
 
Vi oplever at flere forældre 
fravælger os grundet vores 
placering på en skole samt vores 
udearealer. 
 
Hvordan kan vi ændre det? 
 
Tiltag? 
 

Dagtilbud Søndermark (både 
Børneuniverset og dagplejen) oplever 
ofte at forældre ønsker pasning i 
ferieperioder til trods for at de selv 
holder ferie, går hjemme på barsel, 
eller har ferie fra deres uddannelse. 
 
Forældrebestyrelsen var enige om, at 
det er i orden at sige til forældre som 
holder ferie, er på barsel, har ferie fra 
uddannelse mm, at de kun kan få 
passet deres børn i ferieperioder, hvis 
der er noget helt særligt, som taler for 
dette. 
 
 
 
 
Forældrebestyrelsen undrer sig over, 
at der blev etableret en ny skolegård 
for år tilbage, som ikke tager 
udgangspunkt i at skolen på 
Lindvigsvej deler matrikel med en 
børnehave og vuggestue. 
 
Forældrebestyrelsen vil planlægge en 
arbejdsdag i foråret 2023. 
 
Der skal sættet et navneskilt op – 
”BØRNEUNIVERSET” så alle ved at 
der på matriklen” Lindvigsvej ” er en 
institution. 
 
 
 

7.  Kommende skolebørn 2023 

 

 Unna Koldbæk orienterede om, at der 
i foråret 2023 ikke vil blive en 
førskolegruppe som tidligere. 
 
Vi har valgt at have fokus på 
relationer/ venskaber, sociale 
kompetencer/ at kunne indgå i 
sammenhænge og legen / læring. 
 
Der vil komme flere informationer ud 
efter jul. 
 

8.  Næste møde d. 8.12.22   

 


